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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DEL DISTRICTE DE 

L’EIXAMPLE 

 

Núm. de la sessió: 85 

Data: 21 de març de 2024 

Hora: de 18:30 h a 19.30 h 

Lloc: Sala de Plens de la Seu del Districte 

 

A Barcelona, 21 de març de 2024, es reuneix a la Sala de Plens de la Seu del Districte, en sessió plenària 

extraordinària de Constitució, el Consell Escolar Municipal del Districte de l’Eixample, sota la 

vicepresidència de la Sra. Marta Sendra. 

 

Assistents: 

Sra. Marta Sendra Ibáñez Consellera d’Educació 
Sr. Jaume Alcántara Aguilar Consell de Districte de l'Eixample 
Sra. Maria Battaner Cañamares Consell de Districte de l'Eixample 
Sra. Daniel Viadé Andavert Consell de Districte de l'Eixample 
Sra. Sonia Devesa Rius Consell de Districte de l'Eixample 
Sra. Cristina Caballer Ferrater Consell de Districte de l'Eixample 
Sr. Jordi Luengo Ortega Tècnic Gestió Territorial del Consorci d’Educació 
Sra. Gemma Belluda Ventura Rep. Direccions centres públics 
Sra. Sònia Fajarnés Giménez Rep. Direccions centres públics 
Sra. Blanca Amengual Pieras Rep. Direccions centres públics 
Sra. Patricia Salvador Àvila Rep. Titulars centres concertats 
Sra. Marta Chico Pina Rep. Docents centres públics 
Sra. Ingrid Laborde Ferrer Rep. Docents centres concertats 
Sr. August Lorente Tibau Rep. Sindical UGT 
Sr. Alvar Diego Iñiguez Rep. Famílies centres públics 
Sra. Laura Martín Moraleda Rep. Famílies centres públics 
Sra. Sandra Gutiérrez Modamio Rep. AFA/AMPA centres públics 
Sra. Laia Farré Olivella Rep. Famílies centres concertats 
Sra. Núria Gallifa Vilella Tècnica direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
 
Altres assistents: 
Sra. Núria González Martín Directora Serveis a les Persones i al Territori 
Sra. Elena Vázquez Comunicació del Districte 
 
S’excusen: 

Sra. Laura Sellarès Crous Serveis Educatius, Consorci d’educació 
Sra. Susana Naranjo Ordóñez Rep. Direccions centres públics 
Sra. Montserrat Torices Girons Rep. Titulars centres concertats 
Sr. Lluís Nuñez Rocha Rep. Titulars centres concertats 
Sra. Maite Andreu Beltran Rep. Titulars centres concertats 
Sra. Carme Reig Garcia Rep. Famílies centres concertats 
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Sra. Gemma Pallarols Forés Rep. PAS centres concertats 
Sra. M. Josep Serra Rep. Entitats Districte 
Sr. Joan Sabidó Foguet Rep. Entitats Districte 
Sra. Pili Biargé Rep. Entitats Districte 
Dra. Maria Feliu Torruella Rep. Universitats. UB 
 
La resta de membres del Consell són absents. 
 

Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

2. Pla Clima, intervencions a l’Eixample. 

3. Torn obert de paraules. 

 
Desenvolupament de la sessió 

La consellera d’educació dona la benvinguda a tothom. 

 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió. 

Sense cap esmena, s’aprova l’acta de la sessió anterior. 

 

2. Pla Clima, intervencions a l’Eixample. 

Marta Sendra. En Jordi Luengo del Consorci, ens explica el Pla Clima escola Barcelona. 

 

Jordi Luengo. Com a informació general d’aquest Pla Clima escola Barcelona, es preveu climatitzar 170 

centres educatius públics (escoles, instituts escola i centres d’educació especial), que impacta en 55.000 

alumnes, i una inversió de 100 M€. Aquest curs 24-25, a l’estiu, s’actuarà en 24 centres. 

 

El Pla es desenvoluparà en dues grans fases. La primera preveu intervenir en 84 centres prioritzats amb 

criteris tècnics de necessitat (una classificació que es va fer el curs passat i que es va traslladar a totes les 

direccions) i la possibilitat d’actuar amb celeritat, i s’enllestirà l’any 2026. Els centres que es faran aquest 

estiu, són centres fets o rehabilitats el 2006 que estan preparats, no necessiten una gran inversió i permet 

fer-se en aquests dos mesos d’estiu. La segona fase s’allargarà fins al 2029 i climatitzarà la resta de centres 

fins a arribar als 170 previstos al pla. 

 

Les escoles de l’Eixample que s’implantaran aquest estiu són: Fructuós Gelabert, Els Encants, Els Llorers, 

Fort Pienc i Mallorca. 

 

La programació del desenvolupament del projecte prevista per aquest 2024 i per a les 24 escoles inicials és 

la següent: 

- Redacció de Projectes executius. Gener i febrer 2024 

- Revisió projecte i tràmits administratius. Març 2024 

- Licitació i adjudicació de projectes mitjançant acord marc. Abril 2024 

- Encàrrec i fabricació de maquinària sota comanda. Maig-juny 2024 
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- Obres a l’interior de l’escola. 15 de juny - 15 de setembre 2024 

- Treballs exterior edificis, repassos i acabats (sense afectació lectiva). Octubre 2024 

 

Marta Sendra. S’ha parlat amb les escoles i les famílies sobre l’afectació dels casals d’estiu oferint-los espais 

alternatius o altres casals propers. Les direccions també manifestaven que en les dates de juny, juliol, 

continuaven treballant. 

 

Jordi Luengo. S’analitza cas a cas. Per exemple, aquest estiu a les escoles molt noves, l’impacte és mínim i 

potser poden fer obres a l’agost i al juliol, casal. 

 

Marta Sendra. S’està treballant en la idea de col·locar plaques fotovoltaiques, sistemes de renovació de 

l’aire i sistemes tèrmics. Hi ha tres fases, la primera en aquestes escoles que són noves perquè l’afectació és 

menor i es comença per al més fàcil. La segona fase són aquelles escoles que necessiten alguna renovació 

més profunda, però es poden executar. La tercera s’ha de mirar si hi ha sistemes alternatius. No totes 

aquestes escoles podran tenir fàcilment, instal·lat aquest pla clima. 

 

Jordi Luengo. Tot és a partir d’energies renovables.  

 

Àlvar Diego. En els centres que el pla clima arribarà més tard, l’any 29, s’ha pensat en algun tipus de 

mesures pal·liatives? 

 

Jordi Luengo. Les mesures són les que hem anat aplicant. A cada districte hi ha un referent de manteniment 

que assessora els centres, en cas de necessitar ventiladors en tenen i estan disponibles. També assessora en 

ventilacions creuades allà on es pugui. En alguns centres es van crear les illes fredes, normalment en un 

espai comú, menjador, aula de mestres on poder donar classe. 

 

Marta Sendra. Aquest any es fan vint-i-quatre centres, l’any 2025, trenta centres, l’any 2026 trenta més, 

l’any 2027, trenta, l’any 2028 trenta i l’any 2029 vint-i-sis. És veritat que si has d’esperar fins al 2029 són 

molts anys, per això s’ha de veure si aquestes renovacions d’aire creuades es poden fer. Heu de tenir 

aquesta relació amb el referent de manteniment. 

 

Àlvar Diego. Quan parlo de mesures pal·liatives parlo també de mesures que no afecten al mateix centre, 

sinó que podrien afectar el carrer, el transport públic, tot el que passa al voltant que genera soroll, 

contaminació, potser s’hauria de pensar pacificar aquestes zones a l’estiu. Hi ha escoles que no poden obrir 

les finestres pel soroll. 

 

Jordi Luengo. S’ha de veure quina és la previsió de l’àrea d’equipaments del Consorci d’aquestes escoles. 

 

Àlvar Diego. Potser es podria pensar en algun protocol o actuació quan la temperatura de les aules sigui 

alta. 

 

Marta Sendra. Ho estudiem. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4 

 

Gemma Belluda. Els instituts tampoc estem al pla clima. Estaria bé que es pogués intervenir, sobretot en 

centres molt antics que necessiten molta actuació. 

 

Jordi Luengo. Ho traslladem. 

 

Veí de l’Eixample. Tinc una pregunta. Què pensen fer amb les escoles que hi ha a l’antiga presó de la 

Model? Visc a prop i veig que no hi fan res. 

 

Jordi Luengo. Si li sembla bé, tanquem amb les preguntes del pla clima i després obrim el torn de paraules. 

 

Maria Battaner. Amb aquestes obres que s’allarguen fins al setembre-octubre, poden afectar les 

extraescolars, fa falta que s’informi les famílies. 

 

Jordi Luengo.  Sí, farem aquest acompanyament igual com hem fet amb els casals. 

 

Marta Sendra. Jo mateixa he començat una ronda de visita a les escoles del pla clima per recollir els neguits 

que puguin tenir. Si no hi ha més preguntes, passem al torn obert. 

 

3. Torn oberts de paraules. 

 

Marta Sendra. Ara donem resposta a la pregunta del veí que pot tornar sempre que vulgui. 

 

Jordi Luengo. Al recinte de la Model hi ha l’escola Entença i l’escola Xirinacs. L’escola Xirinacs es queda a 

una altra zona de la Model en un format d’institut escola. El projecte executiu està fet, s’estan fent reunions 

amb la direcció i l’AFA, fent un treball conjunt. Amb l’escola Entença s’està buscant la ubicació definitiva. 

 

Marta Sendra. Hi ha el compromís d’aquest districte de buscar l’espai definitiu per a l’escola Entença. Hi ha 

coses pensades, però fins que no acabin realment signades necessiten discreció. 

Té alguna altra pregunta? 

 

Veí de l’Eixample. Jo era partidari, com molta gent, que s’enderroqués l’edifici vell de la presó, que a molts 

no ens agrada tenir-lo allà. Com que veig que tampoc fan res i es va parlant de projectes... fa cinquanta anys 

que parlo d'això i estem una mica cansats. O no hi ha diners, o no hi ha informació, o no pensen fer res, o 

s’ho estan repensant. Pel que representa d’eina repressiva, era partidari que s’enderroqués i fer una gran 

festa ciutadana per celebrar-ho. Crec que també seria molt agradable per molts veïns del barri. Gràcies per 

escoltar-me. 

 

Marta Sendra. El dia que parlem dels equipaments que farem a la Model, si ens deixa el seu contacte, el 

convidarem per explicar-li quan començarem i tot el que hi farem. Si no hi ha res més, molt bones vacances 

i moltes gràcies per venir. 

 

Sense cap altre assumpte a tractar, la sessió ordinària acaba les 19.30 h 


